
UCHWAŁA NR BRM.0007.66.2020 
 

RADY MIEJSKIEJ W OLECKU 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Olecka 

Na podstawie art. 18 ust. 2 pkt 15 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2020 r. poz. 713) 
i art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania administracyjnego (Dz.U.z 2020 r. 
poz. 256 i poz. 695) uchwala się, co następuje: 

§ 1. Uznaje się za niezasadną skargę na działania Burmistrza Olecka związaną z nieutworzeniem w roku szkolnym 
2020/2021 klas II-III i V-VIII w Szkole Podstawowej w Kijewie, z przyczyn określonych w uzasadnieniu, stanowiącym załącznik 
do niniejszej uchwały. 

§ 2. Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku do zawiadomienia skarżącego o sposobie załatwienia 
skargi. 

§ 3. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

  
 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 
 
 

Wioletta Dorota Żukowska 
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Załącznik do uchwały Nr BRM.0007.66.2020 

Rady Miejskiej w Olecku 

z dnia 30 czerwca 2020 r. 

Uzasadnienie  

W dniu 29 kwietnia 2020 r. do Przewodniczącego Rady Miejskiej w Olecku wpłynęła skarga dotycząca działań Burmistrza 
związanych ze Szkołą Podstawową w Kijewie, w sprawie braku zgody organu prowadzącego na uruchomienie w Szkole 
Podstawowej w Kijewie w roku szkolnym 2020/2021 klas II-III i V-VIII. 

Skarżący zarzuca burmistrzowi, co następuje: 

1. „17 kwietnia Rada Gminy Olecko, zdecydowała o nielikwidowaniu szkoły w naszej miejscowości. Po tej decyzji, Pan 
Burmistrz razem ze swoim zastępcą odwiedzali rodziców w domach (w czasie kwarantanny), którzy zdecydowali się na 
przeniesienie dzieci zgodnie z obwodem (do Kijewa) i namawiali ich na zmianę decyzji i pozostawienie lub przeniesienie 
dzieci do Szkoły Podstawowej w Gąskach” 

Burmistrz nie zgadza się ze stawianym zarzutem. Po sesji Rady miejskiej, na której nie podjęto  uchwały o likwidacji Szkoły 
podstawowej w Kijewie odbył rozmowę z jednym rodzicem ucznia zgłoszonego do klasy I Szkoły Podstawowej w Kijewie na 
rok szkolny 2020/2021. Żaden z rozmówców nie był objęty kwarantanną. Ponadto zauważa, że ma prawo do rozmów 
z mieszkańcami własnej gminy. 

2. „Pani Dyrektor Teresa Sulima, nie mogła zamieścić w arkuszu organizacyjnym dzieci, których rodzice zgłosili podania 
do szkoły w Kijewie, ponieważ pan Burmistrz nie chce odblokować e-arkusza (byłam świadkiem tego i korespondencji Pani 
Dyrektor z e-arkuszem, który odpisał, ze tylko organ prowadzący może to odblokować), można jedynie wpisać dzieci tylko do 
klasy I i IV, a są podania do każdej klasy. Uchwała rady Miejskiej NR ORN.0007.22.2017 z dnia 24 marca 2017 r. w sprawie 
dostosowania sieci szkół podstawowych i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego Publiczne Gimnazjum z Oddziałami 
Integracyjnymi w Kijewie przekształca się w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Kijewie” 

Burmistrz nie zgadza się ze stawianym zarzutem. 

Funkcjonujący w gminie program iarkusz respektuje obowiązujące przepisy prawa oświatowego. Dyrektor ma możliwość 
tworząc organizację roku szkolnego w w/w programie na utworzenie klasy I ( kolejne klasy tj. II, III, IV, V, VI, VII,VIII powstają 
automatycznie, jeżeli w poprzednim roku szkolnym funkcjonowała klasa). W przypadku Szkoły Podstawowej w Kijewie, jeżeli 
w roku szkolnym 2019/2020 funkcjonowała klasa III, to w roku szkolnym 2020/2021 program dopuszcza utworzenie klasy I i 
IV. 

Jeżeli organ wyraża dyrektorowi zgodę na utworzenie danej klasy, składa w programie i arkusz wniosek do administratora 
programu o możliwość utworzenia przez dyrektora danej klasy. Tylko na wniosek organu prowadzącego administrator 
programu udostępnia taką możliwość. Program przestrzega przepisów prawa oświatowego w tym zakresie, nie zezwala na 
dowolność w zakresie tworzenia klas, których utworzenie zależy od woli organu. 

3. „Jest dużo chętnych do nauki w szkole w Kijewie, ale wpisy pana burmistrza w mediach społecznościowych, mówiące 
stale o likwidacji szkoły i zagrożeniach jakie płyną dla dzieci uczących się w małych klasach, odstrasza rodziców. Nie chcą 
fundować dzieciom stresu przenoszenia ze szkoły do szkoły, pragną dla nich stabilizacji a co za tym idzie poczucia 
bezpieczeństwa. Ta narracja trwa od sierpnia ubiegłego roku, kiedy udało nam się znaleźć 8 dzieci do klasy I. Taki warunek 
postawił pan burmistrz, aby była możliwość utworzenia klasy. On stwierdził, że „podebraliśmy: 1 dziecko z Gąsek, ale 
nie wspomniał ile dzieci z Kijewa uczy się w Gąskach. To rodzic decyduje gdzie jego dziecko się uczy, jest to ulubiony 
argument pana burmistrza kiedy padają pytania dlaczego nie podejmuje działań rozładowania szkół, w których brakuje klas, 
a w innych stoją puste klasy.” 

Burmistrz nie zgadza się ze stawianym zarzutem. 

Przeprowadzone w lutym 2020 r. przez organ prowadzący wśród rodziców dzieci zamieszkałych w obwodzie Szkoły 
Podstawowej w Kijewie ankiety wykazały, że w przypadku uruchomienia w tej szkole  klas od I do VIII w roku szkolnym 
2020/2021 uczyłoby się 19 dzieci. Od 1 do 4 uczniów, tylko klasa IV będzie liczyć 7 uczniów. Redagując informacje podawane 
do publicznej wiadomości, także w mediach społecznościowych, Burmistrz przedstawia fakty, opiera się na rzetelnych, 
sprawdzonych danych, także danych demograficznych i ekonomicznych. Intencją jest jak najszersze informowanie 
społeczeństwa o sprawach mających wpływ na działalność całej gminy oraz o skutkach podejmowanych decyzji.
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